
ZÁPIS ze zasedání Studijní komise Akademického senátu FSV UK
čas konání: 27. 9. 2023, 16:00-17:10
místo: online
přítomni: Petra Koudelková, Magdalena Mouralová, Tomáš Popov, Lucie Poslušná, Daniel
Saifrt, Kristýna Sluková, Martin Štoll
Omluveni: Michael Drašar, Michal Červinka, Tomáš Košek
hosté: Petr Bednařík, Zdeněk Uherek

Projednávané body:

1. Žádost o rozšíření akreditace navazujícího magisterského studijního
programu Sociology of Contemporary Societies

Proděkan Bednařík představil anabázi přípravy této žádosti, která byla komplikovaná
vzhledem k principu double-degree ve sladění našich a italských vysokoškolských zákonů.
Vysvětlil důvody, které vedly ISS k této žádosti a jaké mí ISS očekávání. Zároveň připomněl,
že jde o rozšíření stávající akreditace, nikoliv o zcela novou akreditaci.
Garant doc. Zdeněk Uherek slova potvrdil a vysvětlil princip, jak je sestaven studijní plán,
představil obsah tří specializací (Civil Society and Politics; Anthropology of Space and
Mobility Identities; Health and Bodies), přičemž upozornil, že právě tento pohled na
sociologii, který je praktikován na partnerské universitě ve Florencii, se v ČR zatím
nevyskytuje.

Následovala debata:
M. Štoll pochválil akreditaci jako pečlivě připravenou.
M. Štoll se ptal, jak je to s volbami specializací, kdy nastává nebo zda jsou studenti do
specializací už přijímáni a nebo kdy si ji volí? Není to z materiálu přesně jasné. Z. Uherek
odpověděl, že studenti si je volí v okamžiku zápisu do studia.
M. Štoll se zeptal, s kolika studenty se ve studijním programu počítá? Z. Uherek odpověděl,
že s cca 5.
M. Štoll se zeptal na praktickou administraci programu. Z. Uherek uvedl, že své studenty
administruje vždy ta domovská univerzita, která je přijala (včetně dokumentace).
Ostatní členové komise neměli k návrhu připomínky.

Následovalo hlasování, během něhož se všichni přítomní členové komise (7) vyslovili
PRO kladné stanovisko a doporučili projednat akreditaci na plénu AS FSV.

2. Zpráva P. Bednaříka o stavu projednávaných akreditací

P. Bednařík seznámil členy Studijní komise se stavem akreditací, které byly naposledy
projednávány. Všechny tři poslední akreditace (Globalisation, Media and Journalism;
Migrační studia - UK-Miláno-Varšava; Veřejná a sociální politika v distanční formě) RVH
schválila.
Pro následující jednání StK předloží ještě dvě akreditace: navazující magisterskou
Žurnalistiku, která je poslední ze všech akreditací, jež FSV dostala v původní celkové
reakreditaci na zkrácenou dobu 5 let a kde došlo ke změně garanta a značné proměně



studijního plánu; a dále Digital Social Sciences, což by měl být společný doktorský program,
FSV a FF UK (s výpomocí MFF) a garantem bude doc. Stříteský.
Součást této zprávy byla ještě zamyšlení nad akreditačním procesem jako takovým.

Přítomní členové Studijní komise poděkovali dr. Bednaříkovi nejen za zprávu, ale také
za úsilí, které více než 60 akreditacím za jeho působení v koordinaci s garanty
studijních programů zajistil.

3. Různé

- M. Mouralová nadnesla otázku, zda by neměli být studenti těsně po skončení Státní
závěrečné zkoušky seznámeni se zápisem průběhu zkoušky a stvrdit správnost
podpisem. Tento protokol je součástí jejich studijní dokumentace. (K dotazu byla
inspirována jedním soudním sporem z jiné fakulty UK.) V debatě členové potvrdili, že
student se seznamuje a podepisuje komisionální výsledek přijímacího řízení a
výsledek rigorózního řízení, nicméně tento požadavek by průběh státnic velmi
zkomplikoval.

- M. Mouralová také přednesla zprávu o jednání Pracovní skupiny pro rozvoj
pedagogických schopností, které se konalo tentýž den ráno. Zastavila se zejména u
tématu “kritérií dobrého učitele” a posilování pedagogických schopností u nových
nastupujících kolegů.

- Dalším tématem byl další posun v užívání AI, k čemž M. Moualová nasdílela vlastní
výukový materiál (AI ve výuce a v naší práci) a L. Poslušná odkázala na svoji
prezentaci, kterou využila na CJP (Umělá inteligence a co s ní).

Termín příštího zasedání bude 2. 11. 2023 v 9:00 online.

Zapsal M. Štoll, 30. 9. 2023


